

*Байбородова Л. В.**Baiborodova L. V.*

Доступность дополнительного образования детей на селе: проблемы и пути их решения¹

Availability of Supplementary Education for Children in Rural Areas: Problems and Their Solutions

Рассматриваются особенности сельских школ, которые влияют на решение проблемы обеспечения доступности дополнительного образования сельских детей; показана зависимость условий и возможностей дополнительного образования от места проживания детей; предлагаются конкретные пути решения проблемы доступности дополнительного образования, ее научно-методического обеспечения; подчеркивается важность психолого-педагогического сопровождения школьников.

Features of rural schools that influence the solution of the problem of providing access to supplementary education for rural children are considered; the dependence of conditions and possibilities of supplementary education on the place of residence of children is shown; specific ways of solving the problem of availability of supplementary education, its scientific and methodological support are proposed; the importance of psychological and pedagogical support for schoolchildren is emphasized.

Ключевые слова: сельская школа; дополнительное образование детей; доступность; проблемы дополнительного образования детей; пути решения; психолого-педагогическое сопровождение.

Key words: rural school; supplementary education for children; availability; problems of supplementary education for children; ways of solving; psychological and pedagogical support.